
Drie is AUTOMATISCH vier
De gemeente Weesp, die vorig jaar
als stad nog 650 jaar stadsrechten
vierde, wordt opgeheven. Dan nog
zullen wij over 24 jaar 675 jaar
stadsrechten kunnen vieren en
misschien met meer plezier, omdat
we dan deel uitmaken van een
gemeente met veel meer histori-
sche achtergrond, betoogde de
fractie van GroenLinks. De fractie
koos voor de G4-variant, omdat
deze gemeenten het Naardermeer
omsluiten en in staat zijn om geza-
menlijk krachtig op te treden voor
het behoud van de natuur. Met
ruim tachtig duizend inwoners is
de gemeente ‘af’: groot genoeg 
om alle taken te kunnen vervullen,
maar niet te groot zodat ambte-
naren elkaar niet meer weten te
vinden. De nieuwe gemeente is in
staat om krachtig op te treden,

ook in een speelveld met nog krachtiger spelers, als Amsterdam en
Almere. Voor GroenLinks is fusie met alleen Muiden onvoldoende. De 
variant Muiden, Weesp en Naarden zou genoeg zijn. Deze drie hebben
meer gemeenschappelijk met elkaar, dan de vier. Maar de keuze voor
Naarden betekent automatisch ‘Bussum erbij’. Bussum heeft zich afzijdig
gehouden, maar GroenLinks hoopt, dat zij zich deze kant op zal oriënteren.
Fusietrajecten zijn langdurig en zwaar. Het wordt alleen moeilijker als 
één partner niet wil.

Bevolking van Weesp kiest NIET voor BUSSUM
Een ander geluid komt van de fractie van het AOV Weesp. “Maak eigen
keuze op basis van eigen kracht”, betoogt het AOV. Om op langere termijn
voldoende bestuurskracht op te bouwen is fusie noodzakelijk. Maar wat
betreft de voorkeursvariant gaat het AOV voor de Vestingsteden-variant
met Muiden en Naarden. Met deze keuze luistert de fractie naar haar
leden en naar de bevolking van Weesp. Uit de telefonische enquête blijkt
namelijk dat driekwart van de ondervraagden in elk geval niet voor
Bussum kiest. De voordelen die worden verwacht wegen onvoldoende op
tegen de verwachte nadelen. De negatieve houding van Bussum maakt de
fractie wantrouwig. Jammer dat de provincie de gemeente Wijdemeren
buiten de herindelingsdiscussie heeft gelaten. Het AOV zou Naarden 
willen uitruilen voor Wijdemeren.

Bussum moet ons beter LEREN KENNEN
‘Arhi’ was tot voor kort een onbekende term voor raadsleden, constateert
het CDA. Men keek terug op de teleurstellende uitkomsten van het
bestuurskrachtonderzoek. Het onderzoek moest een vervolg krijgen. Na 
de zomer is het proces in een stroomversnelling gekomen: informatie,
varianten, argumenten, enquête onder de bevolking, overleg met collega’s
uit de regio, voorlichtingsbijeenkomsten. We hebben geleerd, bracht de
CDA-fractie in het debat naar voren, van de kwestie A6-A9. Weesp kwam
in actie, omdat Weesp werd bedreigd, maar Nederland kwam in actie
omdat het Naardermeer werd bedreigd. Dit bewijst dat wanneer het om
deze groene buffer gaat meer invloed nodig is. Meer kracht geeft macht
in de driehoek Amsterdam-Almere-Amersfoort. Aan de andere kant zijn 
er ook bedreigingen, zoals verlies van de eigen identiteit en het onder-
sneeuwen van de sociale structuur.
Het CDA heeft plussen en minnen opgeteld en concludeert dat schaal-
vergroting noodzakelijk is. De voorkeur gaat eigenlijk uit naar Weesp,
Muiden en Naarden (de Vestingsteden). Men is zich echter bewust van 

Kracht en macht belangrijkste
argumenten voor fusie

Op weg naar fusie
Weesp samen met Bussum, Naarden en Muiden?

Op 20 december 2006 heeft de gemeenteraad in meerderheid gekozen voor de fusievariant met vier gemeenten: Muiden, Naarden, Bussum en Weesp (de zogenaamde G4-variant). Diverse argumenten
zijn uitgewisseld, feiten en emoties kwamen op tafel. Het debat in de raad kon niet op grote publieke belangstelling rekenen. Gezien het belang van het onderwerp was dat een teleurstelling voor veel
raadsleden. In deze publicatie zijn de betogen van de fracties beknopt weergegeven.

Gemeenten leggen kaarten op tafel,
provincie nu aan zet
In de wet Arhi (Algemene Regels Herindeling) staat stap voor stap beschreven wat er moet gebeuren als gemeenten worden ingesteld of opgeheven.
Ook het tijdspad en de bevoegdheden zijn daarin beschreven. Het initiatief tot het opstarten van de procedure kan worden genomen door gemeenten
zelf, door de provincie of door de minister. In ons geval heeft de provincie Noord-Holland het initiatief genomen. Na overleg van de provincie met de
betreffende gemeenten, hebben de gemeenten ook zelf nagedacht over wat het beste is voor de toekomst van de inwoners. Ze zijn nagegaan wat de
mensen ervan vinden en wat de mogelijke fusiepartners. Eind vorig jaar hebben alle gemeenteraden de gewenste richting aangegeven. En wat nu? 

Nu is, volgens de Arhi, de provincie weer aan zet. Van alle reacties en voorkeuren moet een geheel worden gemaakt. De
moeilijkheid zit hem in het feit dat niet alle gemeenten dezelfde opvatting delen. Muiden, Naarden en Weesp hebben geko-
zen voor elkaar, mét Bussum erbij. Bussum ziet die variant niet zitten. Op initiatief van Naarden, ondersteund door Muiden
en Weesp, zal er een onderzoek plaatsvinden over hoe de nieuwe gemeente eruit moet komen te zien. Naarden ziet het
onderzoek als voorwaarde. Als de uitkomsten niet naar wens zijn, dan zou deze gemeente terug kunnen vallen op de fusie
met Bussum alleen. Muiden en Weesp willen persé in de zogenaamde G4-variant. Binnen een paar maanden moet de pro-
vincie een plaatje maken (herindelingsontwerp): hoe ziet de regio er uit? Iedereen, burgers en bestuur, mag op dat plaatje
reageren. De reacties worden verwerkt. Een definitief besluit wordt in het najaar van 2007 verwacht.
Dan gaat het advies naar de minister voor de parlementaire behandeling. Dat neemt ruim een jaar in beslag. Bij de parle-
mentaire behandeling wordt erg gelet op kwesties zoals draagvlak, bestuurskracht en duurzaamheid. Omdat herindelingen
per kalenderjaar ingaan, betekent dat dat een mogelijke herindeling in de Gooi en Vechtstreek per 1 januari 2010 kan
ingaan. De lokale verkiezingen zouden in dat geval in het najaar van 2009 plaatsvinden.
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Raad wil besluit tot fusie uitleggen
De gemeenteraad van Weesp heeft zich in december 2006 in meerderheid uitgesproken voor fusie met Muiden, Naarden en Bussum.
De uitnodiging om tot deze uitspraak te komen kwam van de provincie Noord-Holland. Eerder was de provincie in de regio Gooi en
Vechtstreek gestart met een Arhi-procedure, een procedure die kan leiden tot het instellen en opheffen van gemeenten.

De gemeenteraad heeft uitgesproken dat Weesp op
de langere termijn niet volwaardig en bestuurskrach-
tig kan opereren en dus niet zelfstandig kan blijven
voortbestaan. Om voorbereid te zijn op de toekomst
wordt, wat Weesp betreft, een fusie met Muiden,
Naarden en Bussum per 1-1-2010 gerealiseerd.
Een volgende stap is nu het maken van een ‘Schets
van de nieuwe gemeente’. Die schets geeft antwoord
op een aantal vragen: wat voor een soort gemeente
wordt het, wat is haar positie in de regio, hoe kan het
contact tussen bestuur en burgers worden verzekerd,
welke zaken kunnen centraal en welke decentraal
worden aangepakt en hoe zorg je voor vitale kernen
binnen het groter geheel. De andere gemeenten 
hebben ook hun positie bepaald. Naarden en Muiden
hebben, net zoals Weesp, voor de zogenaamde 
G4-fusie gekozen. Bussum wil liever fuseren met
Naarden en de Hilversumse Meent.

De gemeente heeft eerder via publicaties en internet informatie gegeven over de overwegingen om zelfstan-
dig te blijven of te fuseren. Er zijn bijeenkomsten georganiseerd en er heeft een enquête plaatsgevonden
onder de inwoners van Weesp. Nu wil de gemeenteraad uitleggen wat er besloten is en welke argumenten
een rol hebben gespeeld. Dit gebeurt met dit krantje en met een bijeenkomst op woensdag 24 januari 2007.
Later zullen er meer activiteiten komen om met elkaar in gesprek te gaan over de toekomst van de stad.

24 januari, 20.00 uur
Op 24 januari houdt de gemeenteraad een
‘verantwoordingsavond’ over het fusiebesluit
voor de inwoners van Weesp. De raad wil het
besluit dat eind december is genomen om 
te fuseren met Muiden, Naarden en Bussum
uitleggen. De avond begint om 20.00 in de
raadszaal van het Stadhuis.

Iedereen is van harte welkom!

de band tussen Naarden en Bussum. De keuze
gaat daarom naar de G4-variant. Er is begrip 
voor Bussum, dat tot nu toe alleen Naarden als
fusiepartner had beschouwd. Het voorstel om te
gaan werken aan de ‘schets’ geeft Bussum de
ruimte om de andere partners te leren kennen 
en omgekeerd.

Voordeel voor burgers moet
ZICHTBAAR zijn
DEP was nooit principieel tegen fusie, als het
voordeel voor burgers van Weesp maar duidelijk
merkbaar is. Dat kan niet direct, want dit soort
processen kosten tijd, maar wel op termijn. De
verbetering van de dienstverlening voor burgers
staat wat de fractie betreft, centraal. Het motto
is: Lokaal wat kan, centraal wat moet. Grotere
bestuurskracht is noodzakelijk om de gemeente-
lijke taken aan te kunnen en om een vuist te
maken tegen grotere buurtgemeenten. Maar ook
voor het behoud van de natuur. Bij fusie moet
een keuze worden gemaakt die toekomstbesten-
dig is. Fusie op fusie leidt tot onrust en moet
worden vermeden. Weesp zelfstandig is geen
optie, redeneert de DEP, Weesp-Muiden is onvol-
doende sterk en zal leiden tot nieuwe fusies,
Weesp-Muiden-Naarden is niet realistisch,
omdat Naarden en Bussum al heel ver zijn in 
hun wens om samen te gaan, los van de geogra-
fische ligging van de twee gemeenten die pleit
voor samengaan. De provincie heeft duidelijk
gemaakt dat een zelfstandig Bussum geen 
acceptabele optie is. De optie met vier gemeen-
ten samen heeft de voorkeur van de DEP. Liefst
zou de DEP deze optie aangevuld willen zien 
met de gemeente Wijdemeren voor een nog
krachtiger gemeente.

Naarden en Bussum hebben ons
NIETS te BIEDEN
De WSP-fractie ziet niets in de grote fusie-vari-
ant. Logische partner is en blijft Muiden. De 
fractie ziet zich gesteund door de uitslag van de
enquête, waarin Weespers kozen voor Muiden en
de uitspraak van de provincie die aangaf Muiden
en Weesp voldoende te vinden. Samen de polder
invullen (mogelijk met ondersteuning van de pro-
vincie), bouwen aan de eigen organisatie en
bestuurskracht, vat de fractie de klus voor de toe-
komst samen. Weesp heeft zich aan Naarden en
Bussum aangeboden: woningbouwlokatie, bedrij-
venterreinen en de historische binnenstad, maar
wat heeft Bussum Weesp te bieden? Bussum is
goed uit het bestuurskrachtonderzoek gekomen,
maar dat is geen garantie voor de toekomst.
Bussum heeft geen ervaring met de opgaven
waar Weesp (en Muiden) voor staat.
Naarden hield de deur voor Muiden en Weesp op
een kier, om niet in de fusie met Bussum als
kleinste aan tafel te zitten. De WSP verbaast zich
over het feit dat de andere partijen vasthouden
aan de G4, ondanks het feit dat Bussum catego-
risch blijft weigeren om zelfs maar in die richting
te denken. Als Weesp ondermijn je je eigen

Vervolg hoofdartikel onderhandelingspositie als je maar blijft vragen of je 
alstublieft mee mag doen. De Arhi-regels beperken de keu-
zemogelijkheden. De WSP stelt voor om, nu door het voor-
gestelde onderzoek iets meer tijd komt, om toch de deur
open te houden voor Wijdemeren en om in elk geval met ze
in discussie te gaan. Wijdemeren bestaat uit vele kleine
kernen waardoor de verhoudingen beter in evenwicht zijn.

Raad toont VISIE door naar lange 
termijn te kijken
De beschouwing van de VVD beschrijft ontwikkelingen uit
het verleden in relatie tot heden en toekomst. In de laatste
150 jaar zijn er gigantische veranderingen te zien: maat-
schappelijk, technologisch en economisch. Ook bij de over-
heid zijn trends waarneembaar van decentralisatie en
omvangrijke opgaven voor gemeenten. Het bestuurskracht-
onderzoek met de slechte score van Muiden en Weesp
enerzijds en het verlangen om te komen tot opschaling van
gemeenten anderzijds komen nu bij elkaar. Nieuwe proble-
men vragen om nieuwe oplossingen en het loslaten van
oude structuren. De operatie die voor ons ligt is, volgens 
de VVD, financieel-organisatorisch. De inwoners zullen er
minder van merken dan de emoties van het moment doen 
vermoeden. Muiden en Weesp samen levert een zwakke
organisatie op in een speelveld met sterke spelers die hun
kansen afwachten. Naaste buren geven op elkaar af, maar
hebben elkaar nodig. Muiden-Weesp-Naarden zijn oude
vestingsteden en Bussum een afsplitsing van Naarden! 

Zij sluiten bij het samengaan het Goois Natuurreservaat en
de mobiliteitsproblematiek van de A1 tussen zich in. Zij
worden een factor van belang tussen Amsterdam, Almere
en Utrecht. Op korte termijn is er sprake van een gecompli-
ceerd fusiemodel, maar het biedt later kansen voor econo-
mische groei, werkgelegenheid, woningbouw en een goed
leefklimaat. De raden tonen moed door kansen de ruimte
te geven en bedreigingen het hoofd te bieden. Zij tonen
visie door verder te kijken dan de komende vijf jaar.

Machtsfactor TUSSEN Amsterdam 
EN Almere
De PvdA-fractie zegt emotioneel moeite te hebben om de
gemeente Weesp vaarwel te zeggen. Maar rationeel is men
er voor 100% van overtuigd dat fusie de enige optie is om
een krachtige gemeente te creëren. Het is beter om nu dui-
delijk voor één (de beste) voorkeursvariant te gaan en niet
met alternatieven te komen. De G4-fusie heeft de voorkeur
omdat de nieuwe gemeente dan niet te groot is, maar
groot genoeg om te voldoen aan de eisen van de tijd en 
om de complexe opgaven te pareren. Bovendien is de 
nieuwe gemeente een machtsfactor tegen Almere en
Amsterdam. Dat Bussum een ander beeld heeft is mis-
schien vanuit de historie wel begrijpelijk, Bussum heeft
tijd nodig om de opvattingen van de anderen te verwerken
en opnieuw haar positie te bepalen. Het onderzoek om te
komen tot een ‘schets’ maakt de kansen van de nieuwe
gemeente zichtbaar.

Niet eensluidende raadsuitspraken lastig
Naarden kiest unaniem voor de variant
met Muiden, Weesp en Bussum. Wat
Naarden betreft kan een fusie per 1-1-
2010 worden gerealiseerd. Wel wil de
gemeente een onderzoek uitvoeren
naar bepaalde zaken, zoals bijvoorbeeld
het behoud van de eigen identiteit en
cultuur, maar ook naar de financiële
positie. Afhankelijk van de conclusies
van dit onderzoek zou Naarden alsnog
kunnen kiezen voor een fusie met
Bussum alleen.
Ook Muiden kiest unaniem voor de
variant met Naarden, Weesp en
Bussum en als tweede optie fusie met
Weesp en Naarden alleen. Meewerken
aan het onderzoek over de toekomstige

gemeente vindt men een goede zaak.
Bussum wil wel fuseren met Naarden,
maar niet met Weesp en Muiden.
Bussum had eerder het uitgangspunt
geformuleerd in het raadsprogramma,
om in 2010 te fuseren met Naarden en
de Hilversumse Meent. Ook een onder-
zoek naar de voor- en nadelen van fusie
tussen beide gemeenten ondersteunen
de visie van Bussum. In de schaalver-
groting ziet Bussum voldoende voorde-
len: groot genoeg om bestuurskracht
te hebben en klein genoeg om de
afstand tussen bestuur en inwoners
niet te groot te laten worden. De argu-
menten van de overige drie gemeenten
hebben Bussum niet overtuigd.


